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Met Hans op stap..... 
 
Albert de Wilde 
 
 
Bij de club van de aculeatenliefhebbers zie je dikwijls 
dezelfde personen. Dat maakt het ook zo leuk, want je 
kan voelen dat je dezelfde passie deelt, maar bijna 
nooit op dezelfde wijze. Zelf ben ik gefascineerd door 
vormen en kleuren van insecten. Dat wil ik graag 
fotografisch vastleggen. Ik weet ook wel dat dit een 
enorme beperking is. Gedrag en biologie zijn zo goed 
als zeker veel interessanter, maar veel moeilijker om in 
plaatjes zichtbaar te maken. Wie zich niet in de eerste 
plaats bekommert om wat mooi is en wat ruimer kijkt, 
komt weer andere horden tegen die overwonnen 
moeten worden. De laatste jaren is er door opwarming 
van het klimaat een trek naar het noorden van diverse 
organismen. Ook allerlei invasief spul voelt zich hier 
goed thuis. Voor wie zich met verbanden in de natuur 
bezighoudt is het hard werken. Biodiversiteit is een 
hot item. Er komen ieder jaar wel soorten bij. Helaas 
verdwijnen er waarschijnlijk nog veel meer door 
wanbeleid in het beheer van de ruimte. Verkeer, 
industrie en bewoning krijgen bijna steeds voorrang. 
Daar moet veel voor wijken en belangrijke biotopen 
gaan verloren. En toch gaan we met het bestuderen 
van insecten ijveriger door dan eerder. Dat kan ook 
door moderne hulpmiddelen als DNA-bepaling. Voor 
de meesten van ons is dat niet zo weggelegd en ja, als 
je eenmaal bent begonnen met het aanleggen van een 
collectie insecten, dan geef je dat niet zo snel op. Daar 
hoort dan de ouderwetse wijze van determineren met 
tabellen bij. Zelf heb ik geen collectie, maar probeer 
met fotodetails toch ver te komen. Dan is hulp van 
een oude rot in het vak heel prettig. 

Toen ik Hans voor het eerst ontmoette zal dat op 
een bijeenkomst of excursie van de aculeatenclub zijn 
geweest. Ik weet het niet meer precies, maar als je 
nieuw bent in een groep onthoud je er toch meestal 
wel enkele personen van, omdat ze een bepaalde 
indruk bij je achterlieten. Hans was voor mij direct 
herkenbaar als iemand die een onderwijsachtergrond 
heeft. Hij heeft enkele keren (klassikaal) concepttabel-
len besproken van het geslacht Megachile en verwanten. 
Zijn systematische aanpak was helder. Ook zijn 
spinnendoder-kennis is verbluffend. Wat een gemak 
dat er zo’n specialist op een bereikbare afstand is. Met 
bereikbaar bedoel ik geen kilometers, maar de gave om 
zich open te stellen voor vragen van anderen, die het 
wat moeilijker hebben met het determineren. 

Als Hans in een groep op stap gaat doet hij dat 
graag in een shirt van KNNV of een 
Landschapsvereniging. Het is misschien een verwijzing 
naar voor hem belangrijke instellingen, die passen bij 

zijn liefde voor de natuur. De start als groep duurt 
voor Hans meestal maar kort. Je ziet hem vrij snel 
alleen in het landschap zijn eigen gang gaan. Hij wil 
kennelijk anderen niet tot last zijn en zelf ook zijn 
aandacht goed kunnen richten op wat hij wil. Ik vind 
dat wel een herkenbaar iets. Zelf ben ik ook graag 
alleen om mijn concentratie gemakkelijker te 
behouden. Het gemak is dan ook dat je best een 
kwartier bij een holletje in de grond kunt zitten 
wachten tot er een beestje verschijnt (of niet). Mijn 
vrouw wil op dat soort natuurwandelingen liever niet 
met mij mee, omdat ze de ervaring heeft dat er een 
kans is dat ze (te) lang moet wachten. 

Hans is in recente jaren enkele keren speciaal naar 
Zeeland gekomen om met mij leuke plekken te 
bezoeken. Ik leidde hem rond in de duinen van 
Walcheren, slufter De Kaloot, het bos van Clinge en 
het natuurgebied Braakman-Noord. Opmerkelijk voor 
mij was, dat hij in alle bezochte terreinen bijen of 
wespen zag, die ik daar nooit eerder had 
waargenomen. Hij heeft dus ook een scherpe blik. Als 
je hem zo bezig ziet, dan is leeftijd voor hem nog geen 
handicap. Ik hoop dat hij die conditie nog lang zal 
behouden. Hij is een aangename metgezel, die mij 
naderhand ook dikwijls geholpen heeft met determi-
naties. Geen vraag is hem te veel. Mijn enigszins 
autistische wijze van tabellen lezen en toepassen heeft 
hij wat bijgeschaafd. Niet alles is even letterlijk 
bedoeld en ook enige interpretatie is dan nodig. 
Mijn laatste vraag ging over de tergiet-eindzoom van 
een vrouw Sphecodes. Op foto’s zie ik dan altijd meer 
dan wat ik in de tabel vind. Hans geeft geduldig uitleg 
en lijkt het prettig te vinden om wat commentaar op 
teksten van tabellen te krijgen, die hij heeft geschreven 
of waaraan hij heeft meegewerkt. Dan krijg je immers 
enig inzicht hoe anderen de tabel denken te moeten 
toepassen. Zijn laatste antwoord eindigde met: “Wat 
dunkt ge? Bevredigend geantwoord? Blijf me lastig 
vallen met dit soort vragen!”. Wat geweldig om zo’n 
man te hebben leren kennen.   




